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Emlékeztető  
az MVSZ Elnökségi üléséről 

 
Helyszín:  Balatonfüred, OMFB telep 
Időpont: 2012. augusztus 3.  
 
Jelen vannak (mellékelt jelenléti ív szerint) 
 
Az elnök megállapítja, hogy az elnökség határozatképes. Javasolja továbbá, hogy az 
előzetesen kiküldött napirendek közül az 5. napirendi pont az elnökségi ülés végén kerüljön 
tárgyalásra, amennyiben jut rá elég idő. Javasolja továbbá a 7. napirendi pont napirendről 
történő levételét tekintettel arra, hogy a tárgybani stratégiai megállapodások ügyében 
jelenleg is tárgyalások vannak folyamatban. 
 
Az elnökség ezt követően a napirendet egyhangúan elfogadja. 
 

1. napirendi pont  
Főtitkár tájékoztatása a legutóbbi elnökségi ülést követő időszakról, valamint az MVSZ 
aktuális pénzügyi/gazdasági helyzetéről  
 
A főtitkár kiegészítve az írásos tájékoztatóját, beszámol a Szövetség pénzügyi helyzetéről. 
Elmondja, hogy a Kékszalag elszámolásai és kifizetései folyamatban vannak. Kiemeli, hogy 
közel 20 M Ft támogatási, szponzorációs összeg még nem folyt be a rendezvényt követően, 
ezért a kiadásoknál ezt fokozottan figyelembe kell venni. Elmondja továbbá, hogy a legutóbb 
megszavazott 5M Ft értékű utánpótlás támogatási csomaggal számolva a költségvetésnek 
előreláthatólag több tartaléka nincsen, ezért minden többletkötelezettséghez új forrást kell 
rendelni. 
Felhívja a figyelmet továbbá, hogy a most folyó bajnokságoknál több olyan jelenség volt 
tapasztalható, amelyben megítélése szerint a Szövetségnek határozott szakmai és etikai 
álláspontot kell képviselni. A problémás ügyek az alábbi bajnokságok során merültek föl: 

- J24: verseny zsűri „leváltatása”, versenyzői kezdeményezésre 
- Nautic: versenykiírás és a versenyutasítás közötti ellentmondás nem került feloldásra 

a versenyt megelőzően 
- utánpótlás bajnokság: versenyzői feljelentés a rendőrségnél a versenyrendező ellen 

(ittasság gyanúja) – feljelentésben foglaltak nem nyertek bizonyítást 
A kérdésben Zentai István is tájékoztatást ad, szintén kiemelve a Szövetség szerepét, illetve 
felhívva a figyelmet a fegyelmi szabályzat átdolgozásának szükségességére, és ezzel együtt 
arra, hogy a Szövetségnek kiemelt figyelmet kellene fordítani a fegyelmi vétségek 
nyilvántartására. 
 
Az elnök felkéri a főtitkárt, hogy az ismertetett három ügyben haladéktalanul (24 órán belül) 
kérje be az érintett versenyek dokumentumait és intézkedjen a vonatkozó szabályok, 
szabályzatok által előírt határidőn belül, a szükséges vizsgálatok lefolytatásáról és szükség 
esetén a megfelelő szankciók meghozataláról (a Szövetség illetékes bizottsága és a jogi 
tanácsadók bevonásával). A vizsgálatok lezárásának és az elnökség részére a jelentés 
elkészítésének határideje: 2012. augusztus 13.  
 
Az elnök kéri továbbá a főtitkárt, hogy a 2012. augusztus 13-ai hétre az alábbi találkozókat 
szervezze meg: 

- találkozó a Szövetség fegyelmi és etikai bizottságának tagjaival  
- találkozó az illetékes rendőrkapitányokkal a Balaton területén történő, vitorlás hajókat 

érintő rendőri ellenőrzések ügyében (ennek előkészítéseképpen a vonatkozó 
2010/11/12-es szabálysértési és igazoltatási statisztika beszerzése szükséges). 
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Az elnök tájékoztatja az elnökséget, hogy a kishajóvezetői és a hajókra vonatkozó 
vizsgarendszerrel kapcsolatos, a korábbi elnökségi üléseken már ismertetett problémákkal 
összefüggésben várhatóan 2012. augusztus hó végén kerül sor érdemi egyeztetésre az NKH 
új elnökével és a felügyeletet ellátó NFM helyettes államtitkárral. Ezért kéri, hogy a 2012. 
augusztus 20-ai hétre kerüljön összeállításra az az összefoglaló anyag, amely pontosan 
tartalmazza a problémákat, a javasolt megoldásokat, továbbá azt, hogy a Szövetség a 
képzési- és vizsgarendszerben pontosan milyen módon kíván szerepet vállalni. A korábbi 
egyeztetések alapján a főtitkár mellett ebben a témában Böröcz István és Hajdú Balázs jár 
el.   
 
Az OMFB telepen található épület vonatkozásában a főtitkár tájékoztatja az elnökséget, hogy 
a Szövetség beköltözése és a ház üzemeltetése megtörtént, a végeleges jogi háttér 
kialakítása folyamatban van. Ennek érdekében az elnök felkérésére Fonyó Károly elnökségi 
tag jár el.  
 

2. napirendi pont  
Részletes beszámoló a 44. Kékszalag MVM Partner Nagydíjról 
 
A 44. Kékszalag MVM Partner Nagydíj részletes szakmai beszámolója az elnökségi tagok 
részére előzetesen kiküldésre került. A beszámolót a jelenlévők nyomtatott formában is 
kézhez kapták, illetve az valamennyi támogató részére is megküldésre került.  Tekintettel 
arra, hogy a beszámoló minden területet részletesen ismertet, a főtitkár a beszámolót 
szóban röviden egészíti ki. Elmondja, hogy összességében a rendezvénnyel kapcsolatosan 
a visszajelzések és a megítélés is pozitív. Mindemellett kiemeli, hogy véleménye szerint az 
egyetlen problémás terület az informatikai feladatok ellátása volt, amely idén sem tudott a 
rendezvényen kifogástalanul teljesítni. A kérdésben eseti bizottság vizsgálta a 
körülményeket. (Lsd. 3 napirend) 
 

3. napirendi pont 
44. Kékszalag MVM Partner Nagydíj informatikai munkacsoport jelentése  
 
A főtitkár előadja, hogy a Kékszalagot érintő informatikai problémák vonatkozásában egy 
munkacsoport keretében egyeztetés volt az érintettek között, amely munkacsoporti 
egyeztetésen felvett jegyzőkönyv szintén kiküldésre került az elnökség tagjai részére. A 
főtitkár elmondja továbbá, hogy álláspontja szerint a probléma megoldását az jelentheti, ha a 
teljes informatikai terület egy modulként, egy személy felelősségi körébe tartozik. 
 
Az elnök előadja, hogy a munkacsoport által készített jegyzőkönyvet nem tudja elfogadni, 
ugyanis az nem tárja fel és nevezi meg megfelelőképpen a rendezés során tapasztalt 
problémákat, nem tesz érdemi javaslatot a megoldásra, és a felelősségi kérdéseket nem 
tisztázza. 
 
Az elnök felkéri Süli Pétert, hogy a következő elnökségi ülésre készüljön el a teljes körű 
feltáró vizsgálati jelentés, amely egyrészt számba veszi, feltérképezi, hogy ki, milyen 
feladatkörben, milyen jogviszony alapján dolgozott az informatikai területen; pontosan mik 
voltak a tapasztalt problémák, hibák, hiányosságok (ide értve a szponzorációban kapott 
szolgáltatásokat is); és ennek alapján beazonosítja a felelősök körét; illetve javaslatot tesz a 
megoldásra. Az elnök kéri egyúttal a főtitkárt, hogy a munkacsoport megszervezését, 
tevékenységének felügyeletét saját hatáskörben eljárva intézze. Az immár teljes körű 
jelentés a következő elnökség napirendjén ismét szerepel.  
 
A főtitkár felveti, hogy továbbra is problémát jelent, hogy a kekszalag.hu domain nem a 
Szövetség tulajdona a korábbi elnökség idején hozott intézkedések okán, a domain 
Szövetség részére történő átadására vonatkozó szerződés – bár elő van készítve –, a 
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Szövetség korábbi vezetése által nem került aláírásra. Az elnök kéri a szerződést aláírásra 
azzal, hogy augusztus 20-ig szükségesnek tartja az aláírás megtörténtét a másik szerződő 
fél részéről is, ha szükséges, személyes találkozóról a főtitkár intézkedjen. 
 
Az elnökség megállapítja továbbá, hogy általános informatikai probléma, hogy a versenyek 
esetében lassan kerülnek fel az eredmények az internetre (Szövetség honlapjára), amelynek 
fő oka, hogy a Szövetség nem rendelkezik saját informatikussal. Ennek megoldására az 
elnökség felkéri a főtitkárt, hogy mérje fel a Szövetség informatikai feladatait, valamint az 
elnök felhatalmazza a főtitkárt, hogy annak komplex ellátására – legfeljebb évi nettó 1,5M Ft 
összeghatárig – kössön szerződést. 

 
4. napirendi pont 

Nagyhajós osztálypolitika (X-35 osztály bajnoksági indulási feltételei) 
 
Az elnök mindenekelőtt hangsúlyozni kívánja, hogy a téma most kerül első ízben érdemi 
vitatásra, figyelemmel arra, hogy az előző alkalommal az elnökség levette a napirendről. 
 
Ezt követően a főtitkár részletes tájékoztatást nyújt a jelenlevőknek a témáról, annak 
szabályozási és sportszakmai kérdéseiről, ismertetve a határozati javaslatot, amely szerint 
az X35-ös hajóosztály esetében a 2012. évre kerüljön felfüggesztésre a Nagyhajós 
Osztálypolitika 2010. évben bevezetett, induló hajó létszámra vonatkozó elvárásának 
alkalmazása. 
 
Ezt követően az elnökség a határozati javaslat részletes megvitatását követően, a határozati 
javaslat elfogadására vonatkozó 0 igen, 7 nem és 1 tartózkodás mellett meghozza az alábbi 
határozatot: 
 

16/2012 (08.03.) sz. elnökségi határozat 
 
„Az X35-ös hajóosztály esetében nem kerül felfüggesztésre a 2012. évben a Nagyhajós 
Osztálypolitika 2010. évben bevezetett, induló hajó létszámra vonatkozó elvárásának 
alkalmazása.”  
 
 
Az elnökség indoklásként hangsúlyozza, hogy továbbra is kiemelten fontosnak tartja az 
országos bajnokságok rangjának és presztízsének emelését. Az ezt célzó osztálypolitikai 
szabályozásokat – amelyek közzététele 2010 év végén megtörtént, így az régóta ismert 
valamennyi érintett számára – összességében jónak ítéli meg. 
A beérkezett kérvény a 2012. évi bajnokságok rendezési időrendjéhez képest is rendkívül 
későn érkezett, így ebből a szempontból is aggályos lenne annak megváltoztatása, illetőleg 
a kérvényt támogató döntés további jelentős jogi kockázatokat jelentene. Ugyanakkor az 
elnökség hangsúlyozza, hogy az X35 hajóosztály jelentős fejlődési képessége okán kiemelt 
figyelmet érdemel, ennek érdekében meg kell vizsgálni, milyen más módon lehet a 
hajóosztály fejlődését támogatni.  
 
Az elnökség a Nagyhajós Osztálypolitika irányelveinek áttekintését és egyéb szempontokból 
(gazdasági környezet) történő felülvizsgálatát a bajnokságok befejezését követően, őszre 
tervezi.  
 

5. napirendi pont 
Festetics György Program (35 pont) feladatainak áttekintése  
 
Utolsó napirendként kerül tárgyalásra. 
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6. napirendi pont 
MVSZ vitorlás kártya beszámoló 
 
Süli András tájékoztatást ad a Vitorlás Kártya projekt aktuális állásáról. Elmondja, hogy a 
projekt kiemelt és eredményes eseménye volt a 44. Kékszalag MVM Partner Nagydíj 
nevezése során zajlott promóció, amelyre komoly számú érdeklődés volt tapasztalható. 
 
Az elnök kéri, hogy a projektre készüljön el a pontos koncepciót tartalmazó projekt-,  
intézkedési-, valamint költségterv, amely egyértelműsíti – többek között – a vitorlás kártya 
jogosultságát és a jogosultak felhasználói státuszát (külső tagság kérdése külön is 
tisztázandó – hajótulajdonosok; kishajóvezetői engedéllyel rendelkezők; nem versenyző 
klubtagok; bizonyos hozzátartozói kör, amely kérdésben a Szövetség novemberi közgyűlése 
hoz majd döntést). Mindemellett fontos, hogy a projekt terv illeszkedjen a Bejárható 
Magyarország Program irányelveihez és struktúrájába. 
A főtitkár kéri, hogy a kártya arculata illeszkedjen a Szövetség Arculati rendszerébe. 
 

7. napirendi pont 
Az MVSZ és a Magyar Vitorlás Akadémiai rendszerrel kapcsolatos stratégiai 
megállapodások  
 
Napirendről levéve.  
 

8. napirendi pont 
Hajós klaszter beszámoló 
 
Takács Viktor tájékoztatást ad a Hajós Klaszter projekt állásáról. Elmondása szerint a 
klaszter a hajóépítők mellett az alkatrészgyártókat, ruha készítőket és más területeket is 
érintheti, ugyanakkor a meghívottak optimális száma 12 és15 közé tehető. Előadja továbbá, 
hogy a klaszter felállítása számos érdekvédelmi és jogi ügyet a felszínre hoz. (pld. CE 
minősítések). Hangsúlyozza, hogy az eredményes működéshez, pályázatokon való 
részvételhez menedzsment szervezet létrehozása szükséges. Kiemeli továbbá, hogy a 
klaszter feladatainak a forrásteremtés és érdekvédelem mellett ki kell terjednie az ágazat 
képviselőinek és innovációinak előnyös helyzetbe hozatalára. 
 
Az elnök kiemeli, hogy a klaszter az alábbi elemekből tevődik össze: 

- hajóépítő; 
- hajó kiegészítő; 
- hajós ruházati. 

A klaszter fő célja pedig: 
- kisvállalatok támogatása és érdekképviselete; 
- összefogás marketing területen; 
- pályázati segítségnyújtás. 

 
Az elnök kéri a téma felelősét, Takács Viktor elnökségi tagot, hogy a 2012. augusztus 6-ával 
kezdődő hét folyamán az elnökség tagjai részére küldjön részletes tájékoztatást a klaszter 
vonatkozásában, amely pontosan ismerteti az alrendszereket, célokat és a klaszter fő 
tevékenységét. 
 
Az elnök felveti egy „kisebb” magyar hajókiállítás lehetőségét is, amelyen a klaszter meg tud 
jelenni, esetleg a közgyűléssel és a ranglista díjkiosztóval együtt megrendezve. A 
megrendezés realitásának megítélésében kéri az elnökség segítségét. 
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9. napirendi pont 
MTNB rendezési körülményeiről tájékoztató 
 
Ruják István tájékoztatja az elnökséget a szervezés állásáról, elmondva, hogy érdemi 
nevezés még nincs, eddig 3-4 hajó jelezte részvételi szándékát. 
 
Zentai István hangsúlyosan felhívja a figyelmet a bajnokságok rendezési körülménye 
vonatkozó szabályozásokra és ajánlásokra, különös tekintettel az elmúlt év tapasztalataira, 
jelezve egyúttal a versenybíróságra és versenyrendezőkre vonatkozó szabályokat, ugyanis 
megítélése szerint a jelenlegi kiírás még nem megfelelő. 
 
Ruják Istvánnak a rendezés gazdaságossági szempontjaira utaló válaszára az elnök 
elmondja, hogy a Szövetség eljár annak érdekében, hogy a szponzorok minél szélesebb 
köre biztosított legyen a verseny megrendezéséhez annak érdekében, hogy a 
gazdaságossági szempontok ne menjenek a rendezvény szakmai tartalmának rovására. 
 
Az elnök vállalja, hogy a hivatalos kapcsolatfelvétel érdekében levélben keresi meg a Horvát 
Vitorlás Szövetséget, melyben a bajnokság megrendezését is jelzi feléjük. Egyúttal kéri a 
titkárságot a levél előkészítésére. 
 
Az elnök kéri továbbá, hogy a bajnokság szervezésére vonatkozó javaslatok, illetve azon 
kérdések, amelyben az elnökség döntése szükséges, kerüljenek konkrét határozati javaslat 
formájában előterjesztésre az elnökség részére. 
 
 
A fentieket követően – az idő előrehaladott voltára tekintettel – az elnök javaslatot tesz arra, 
hogy az 5., 10. és 14. napirendi pontok kerüljenek levételre az elnökségi ülés napirendjéről 
azzal, hogy a következő (szeptember 11-ei) elnökségi ülésig eldöntendő kérdésekben (pl. 
szabályzatok elfogadása) augusztus végén írásbeli szavazással dönt majd az elnökség. 
 

10. napirendi pont 
Az MVSZ 2012. évi további versenyeinek szponzorációja 
 
Napirendről levéve. 
 

11.  napirendi pont 
Festetics Ösztöndíj szabályrendszerének ismertetése  
 
Böröcz István röviden ismerteti a támogatási konstrukció elemeit, amely Litkey Árpád 
szövetségi kapitánnyal kerül kidolgozásra. 
A pénzügyi finanszírozás vonatkozásában előadja, hogy az 5M Ft összértékű extra 
támogatás két részből áll. 3,5 M Ft szakmai clinicek, 1,5M Ft pedig eszközbeszerzések 
finanszírozására fordítható. A ranglista számítás alapján elérhető támogatások kifizetése 
szeptember/október hónapban prognosztizálható. 
 
Az elnök külön is felhívja a figyelmet a program során a Festetics név használatának 
fontosságára. 
 
Ezt követően az elnökség 8 igen, 0 nem és 0 tartózkodás mellett, egyhangúan meghozza az 
alábbi határozatot: 
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17/2012 (08.03.) sz. elnökségi határozat 
 
„Az elnökség a Festetics utánpótlás támogatási rendszerről szóló tájékoztatást tudomásul 
veszi és felkéri, illetőleg felhatalmazza a munkacsoport tagjait és a főtitkárt, hogy program 
végrehajtása érdekében járjon el, a szükséges intézkedéseket, döntéseket hozza meg.”  
 
 

12. napirendi pont 
MVSZ belső szabályzatok elfogadása 
 
Napirendről levéve, 2012. augusztus végén írásbeli szavazás a kérdésben. 
 

13. napirendi pont 
Őszi közgyűlés megrendezési körülményeinek meghatározása 
 
Az elnökség a korábban már meghatározott 2012. november 8-i közgyűlés helyszínéül a 
Millenáris Parkot jelöli meg, amely a határidőn belül történő közzétételben kerül feltüntetésre. 
 
Az elnök tájékoztatja az elnökséget, hogy az őszi közgyűléssel egyidejűleg kerülne 
megrendezésre a ranglista díjkiosztó és egy, a magyar gyártókat felvonultató hajókiállítás és 
vásár, amely javaslatot az elnökség támogat. 
 

14. napirend 
Egyebek 
 

- A következő elnökségi ülés időpontja: 2012. szeptember 11. Az addig felmerülő, 
sürgős döntést igénylő ügyekben (augusztus végén) írásbeli szavazásra kerül majd 
sor.  

- Süli András röviden ismerteti az által beterjesztett, Balatonföldvár Várostól érkezett, 
egy interaktív balatoni hajózástörténeti kiállítás létrehozására vonatkozó pályázat 
Szövetség által elvi támogatására irányuló megkeresést.   
Ezt követően az elnökség 8 igen, 0 nem és 0 tartózkodás mellett, egyhangúan 
meghozza az alábbi határozatot: 
 

18/2012 (08.03.) sz. elnökségi határozat 
 
„Az elnökség elvi támogatását adja Balatonföldvár Város Önkormányzata interaktív 
balatoni hajózástörténeti kiállítás létrehozására vonatkozó pályázatához, amely elvi 
támogatásról támogatói levél kerül kiadásra.”  

 
 

E körben az elnök kiemeli, hogy hasonló, támogatási megkeresés várható további 
három területen (Zánka, VVSI és motoros hajó vásárlás), amelyben szintén írásbeli 
szavazásra kerül sor. 
 

- Schneider István felhívja a figyelmet a Fertő tavon rendezendő laser 4.7 EB  edző 
motorosainak problémájára, melyre az elnökség iránymutatást adott, ill. 
megállapította, hogy a döntés meghozatala az elnök hatáskörébe tartozik.  

 
Balatonfüred, 2012-08-03 


